

## EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Tuesday, March 14, 1972

• 1530

[Texte]

**The Chairman:** Order, gentlemen. First of all I must ask the news media cameramen to retire, other members of the press can remain.

Now, gentlemen, the Public Accounts Committee is assembled to study those matters contained in the Order of Reference referred to us by the House. I shall commence by reading our Order of Reference which is as follows:

That the complaint of the Auditor General that the Government has failed to provide him with such officers and employees as are necessary to enable him to perform his duties, as required by Section 56 (4) of the Financial Administration Act, and his consequent failure to submit his Report in time, be referred to the Standing Committee on Public Accounts, and that the said Committee hear the Auditor General and other witnesses and report its recommendations thereon not later than March 29.

Now I would ask someone on the Committee to move that during our consideration of the Order of Reference dealing with staffing of the Auditor General's office the number of copies of the Minutes and Proceedings and Evidence of this Committee be increased to 1500.

**Mr. Mather:** I so move.

**The Chairman:** I would like to report to the Committee regarding the Subcommittee on Agenda and Procedure.

(See Minutes of Proceedings)

Before proceeding further I would just like to make a few observations. The transfer of members to this Committee will be handled in the usual way adopted by other standing committees, that is by instant transfer of membership as done by all members of committee. Agreed? Also all members of Parliament are allowed to take part in proceedings of the Committee. It is understood that they cannot vote nor move any motions nor be part of any quorum, of course, unless they are transferred as Committee members. Unless the Committee objects to those who are not regular members, they will be recognized when regular members have spoken. In other words, the regular members of the Committee will have the first opportunity to speak and following that the members of Parliament who are present but are not listed as members of this Committee may speak. Agreed?

• 1535

**Some hon. Members:** Agreed.

**Mr. Mather:** Mr. Chairman, on a point of order.

**The Chairman:** Mr. Mather.

**Mr. Mather:** On a point of order, may I have the Committee's permission to refer back very briefly to the report of the standing committee?

**An hon. Member:** You mean the subcommittee?

## TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le mardi 14 mars 1972

[Interprétation]

**Le président:** A l'ordre, messieurs. Nous allons d'abord demander aux photographes de la presse de se retirer; les journalistes peuvent rester.

Maintenant, messieurs, le Comité permanent des Comptes publics est réuni pour étudier les questions de l'ordre de renvoi qui nous est soumis par la Chambre. Je vais commencer par lire l'ordre de renvoi qui est le suivant:

Que le grief émanant de l'Auditeur général, soit que le gouvernement a négligé de mettre à son service les hauts fonctionnaires et employés indispensables à l'exécution de son mandat, comme l'exige l'article 56(4) de la Loi sur l'administration financière, ayant eu pour conséquence un délai dans la production de son rapport, soit rapporté au comité permanent des Comptes publics et que ledit comité entende l'Auditeur général et autres témoins et fasse part des recommandations y faisant suite avant le 29 mars.

J'aimerais maintenant qu'un membre du comité propose une motion, afin qu'au cours de notre étude de l'ordre de renvoi concernant le personnel du bureau de l'Auditeur général, le nombre d'exemplaires des comptes rendus, délibérations et témoignages imprimés soit élevé à 1,500.

**M. Mather:** Je propose la motion.

**Le président:** J'aimerais faire rapport au comité concernant le sous-comité de l'Ordre du jour et de la procédure.

(Procès-verbaux des délibérations)

J'aimerais, avant de continuer, faire quelques observations. Le transfert des membres de ce comité se fera de la façon habituelle adoptée par les autres comités permanents, c'est-à-dire par transfert immédiat, comme pour tous les membres du comité. D'accord? En outre, tous les députés de la Chambre sont autorisés à participer aux délibérations du comité. Il est entendu bien sûr qu'ils ne peuvent ni voter, ni proposer de motion, ni faire partie du quorum, à moins d'être transférés comme membres du Comité. A moins que les membres du Comité ne s'y opposent, ceux qui ne font pas régulièrement partie du comité seront entendus après que les membres réguliers auront parlé. Autrement dit, les membres réguliers du comité auront la préséance et, ensuite seulement, les membres du Parlement qui sont présents mais ne sont pas inscrits comme membres du comité pourront se faire entendre. D'accord?

**Des voix:** D'accord.

**M. Mather:** Monsieur le président, j'invoque le règlement.

**Le président:** Monsieur Mather.

**M. Mather:** J'invoque le règlement, que le comité me permettrait-il de revenir un peu en arrière au sujet du rapport du comité permanent?

**Une voix:** Vous voulez dire le sous-comité?